
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXX/23 

LXX sesja RM odbyta w dniu 2 czerwca 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 2 czerwca 2023 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:07 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Justyna Gapska 

8. Wiesław Kowalski 

9. Adam Michalak 

10. Tomasz Pacek 

11. Szymon Raczyński 

12. Tadeusz Szczepański 

13. Alicja Żaguń 

Nieobecne, usprawiedliwione Radne: Beata Kołota oraz Marzanna Szewczyk. 

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad LXX 

sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 



Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kołota, Marzanna Szewczyk. 

 

Porządek obrad LXX sesji został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Przedstawienie przez Burmistrza Solca Kujawskiego Raportu o stanie Gminy za 2022 

rok. 

W/w raport o stanie Gminy za 2022 rok przedstawiła T. Substyk – Burmistrz Solca 

Kujawskiego. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – poinformował o przystąpieniu do rozpatrzenia raportu oraz 

rozpoczętej debacie. Przypomniał, że udział w debacie biorą radni, Pani Burmistrz oraz 

mieszkańcy gminy. Do udziału w debacie do dnia 1 czerwca 2023 r. nie zgłosił się żaden z 

mieszkańców, w związku z powyższym zwrócił się do radnych o przystąpienie do debaty.  

 

Radny A. Michalak – zwrócił się z pytaniem czy są gotowe pomysły na to, aby zatrzymać 

młodzież w naszej Gminie.  

 

T. Substyk – odpowiedziała, że wielu młodych ludzi wyjeżdża na studia do większych miast i 

tam szuka pracy i pozostaje. Zdajemy sobie sprawę, że powracająca do Solca młodzież z 

określonym wykształceniem nie zawsze znajdzie u nas pracę. Natomiast nasze miasto jest 

doskonałym miejscem do zamieszkania przez młode rodziny z dziećmi, bo jest spokojnie i 

bezpiecznie. Ważnym aspektem jest zabezpieczenie miejsc w żłobkach, przedszkolach oraz 

dostępność do komunikacji miejskiej. Zaczęliśmy od dofinansowania przez Gminę do biletów 

metropolitalnych dzięki czemu będzie możliwość skorzystania z ulg przyznanych 

mieszkańcom Gminy Solec Kujawski, w ramach usług przewozowych środkami publicznego 



transportu zbiorowego w Bydgoszczy. Dotyczy to dopłaty do biletów dla dzieci i młodzieży. 

Ważny aspekt to również gospodarka mieszkaniowa. Działki pod budowę domów 

jednorodzinnych Gmina posiada, musi tylko bardziej je rozpropagować. Młodzi szukają jednak 

mieszkań o określonych standardach. Gmina prowadzi rozmowy z developerami w sprawie 

budowy przez nich budynków wielorodzinnych. Jest zainteresowanie wykupem od Gminy 

terenów po tego typu budownictwo np. przy ul. Robotniczej. Podsumowując, aby mieszkańcy 

chcieli pozostać w naszym mieście wpływ na to ma oferta mieszkaniowa, usługi dot. oświaty, 

przychylność dla przedsiębiorców itp. Dopiero wtedy możemy liczyć na to, że uda się  

mieszkańców zatrzymać w naszym mieście i w tym kierunku podążamy. Dodała, że w 

najbliższych latach będą realizowane także działania prospołeczne, takie jak zagospodarowanie 

terenów nadwiślańskich, terenów po byłej Nasycalni, bogata oferta dla seniorów, bogata oferta 

proponowana przez nasze jednostki organizacyjne. 

 

Radny A. Michalak – uzupełniając dodał, że brakuje w mieście pomysłu na edukacje, należy 

poczynić starania, aby dzieci po szkołach podstawowych dalej uczyły się u nas w mieście, a 

teraz często jest tak, że wybierają szkoły średnie poza Solcem, które w rankingach szkół są 

niżej niż soleckie szkoły ponadpodstawowe. Co do budowy mieszkań, to może warto by zmusić 

Spółdzielnie mieszkaniowe, aby udostępniały więcej tych mieszkań, poprawiły swoją 

organizację. Może warto iść w tym kierunku.     

 

T. Substyk – odpowiedziała, że Gmina nie ma wpływu na działalności soleckich spółdzielni, 

one kierują się swoimi zasadami i finansami. Był taki okres, kiedy spółdzielnie budowały 

mieszkania wielorodzinne, bo obowiązywały inne zasady. Teraz zarządzają tym co mają w 

zasobach. Gmina także wybudowała blok przy Toruńskiej oraz dwa mniejsze, w sumie ok. 60 

mieszkań. Było to możliwe dzięki dopłatom z BGK. Teraz nie ma takich dofinansowań. Jeśli 

zgłosi się developer chętny wykupić grunt pod zabudowę wielomieszkaniową, dla Gminy i jego 

mieszkańców będzie to korzystne.  

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza – dodała, że jest możliwość otrzymania 

dofinansowania z BGK na Mieszkanie +, jednak to co proponowano, Gminę nie przekonywało 

i jak wynika z doniesień medialnych, nie do końca spełniły one swoje zadanie. Wyjaśniła na 

jakich zasadach działają obecnie spółdzielnie.  

 

Więcej zapytań Radni nie zgłosili.   



 

Raport o stanie Gminy za 2022 rok stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum 

zaufania. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – przedstawił projekt uchwały. 

Czy są uwagi do w/w projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag do w/w projektu uchwały.  

 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM  – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Solca Kujawskiego wotum zaufania.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kołota, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr LXX/467/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 5). 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Solec 

Kujawski za 2022 rok. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy - przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminy Solec 

Kujawski za 2022 rok, sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2022 



rok oraz przedstawiła Uchwałę Nr 1/S/2023 Składu Orzekającego RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Solec Kujawski za 2022 

rok wraz z informacją o stanie mienia gminy.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych informacji. 

 

D. Chojnacki – Wice Przewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Solec Kujawski za 2022 rok. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kołota, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr LXX/468/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 6). 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Solca 

Kujawskiego za 2022 rok. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Solec 

Kujawski za 2022 r. wraz z  wnioskiem K. Rewizyjnej z dnia 16.05.2023 r. w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Solca Kujawskiego absolutorium za 2022 r.  

Radny M. Damrat - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił opinię Komisji 

Rewizyjnej z dnia 16 maja 2023 r. o wykonaniu budżetu Gminy Solec Kujawski za 2022 rok. 



Po dokonaniu wnikliwej analizy przedłożonego sprawozdania, Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu za 2022 rok i występuje z wnioskiem  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego (zał. 7). 

 

Radny M. Damrat - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił Uchwałę Nr 

7/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 2 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

22.05.2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej RM w Solcu Kujawskim w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Solca Kujawskiego z wykonania budżetu za 

2022 r. (zał. 8). 

 

Przewodniczący RM -  Czy są uwagi zapytania do wyżej przedstawionych punktów? 

Radni nie zgłosili. 

 

D. Chojnacki - Wice Przewodniczący RM– podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Solca Kujawskiego za 2022 rok. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Wiesław Kowalski, Adam Michalak, Tomasz Pacek, 

Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kołota, Marzanna Szewczyk. 

Uchwała Nr LXX/469/23 RM została podjęta jednogłośnie (zał. 9). 

B. Czaki - Przewodniczący RM – złożył w imieniu Rady Miejskiej gratulacje Burmistrzowi 

Solca Kujawskiemu za wykonanie budżetu za 2022 rok. 

 



B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego, A. Kowalska – Skarbnik Gminy, 

M. Rudna – Plewa – Sekretarz Gminy – również złożyły gratulacje  i podziękowania za 

współpracę. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny A. Michalak – pogratulował Burmistrzowi i wszystkim pracownikom za uzyskanie 

absolutorium. 

Zgłosił wnioski dot.: 

- stanu technicznego budynku przy ul. Bydgoskiej 25. Czy prawdą jest, że nieruchomości ta 

została sprzedana, jeśli tak to w jakim trybie i za jaką kwotę.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego przypominając, że przy 

udziale części Radnych zostało zorganizowane spotkanie z mieszkańcami budynku Bydgoska 

25, przeprowadzona została też ekspertyza budowlana. Koszt wyremontowania tego budynku 

wyniósłby prawie 5 mln zł. Gminę nie stać na taki wydatek, stąd zaproponowano 

mieszkańcom inne lokale, trzy rodziny potwierdziły, że się przeprowadzą. Nieprawdą jest, że 

budynek został sprzedany i że jest na niego kupiec. Dopiero kiedy wszyscy mieszkańcy 

opuszczą ten budynek, będzie można ogłosić przetarg na jego sprzedaż, łącznie z działką. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - dodał, że na spotkaniach, w których także uczestniczył, 

rzeczoznawca przedstawił analizę i stwierdził, że wyremontowanie tego budynki to ogromy 

koszt. Nawet jeśli Gmina zdecydowałaby się na jego remont, to trzeba by było zagwarantować 

na czas remontu tym rodzinom mieszkania zastępcze na kilka lat, byłby to znowu bardzo długi 

proces. 

- udzielenia odpowiedzi przez B. Białkowską – Zastępcę Burmistrza na zadane pytanie 

podczas posiedzenia komisji stałych w dniu 30.05.2023 r., a chodziło o ustosunkowanie się do 

zdarzenia jakie miało miejsce z udziałem pracownika Urzędu i jednego z mieszkańców. 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że jak tylko wyjaśni tą sprawę do 

końca to wówczas udzieli odpowiedzi Radnemu. 

- kontroli przez Starostwo Powiatowe pomiarów decybeli związanych z głośno bijącymi 

dzwonami w kościele pw. NSPJ. Ksiądz oficjalnie na mszy przekazał informację, że były 

prowadzone takie pomiar. Zwrócił się z prośbą do Burmistrza o wyjaśnienie tej sprawy. 



Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego informując, że sprawa ta 

jest procedowana poza Gminą. Prawdopodobnie zgłoszono fakt głośnego bicia dzwonów do 

instytucji związanej z ochroną środowiska, a ta z kolei przekazała je do Starostwa, który wydał 

polecenie zbadania tego faktu. Kościół jako instytucja jest tak samo traktowana jak Gmina, jak 

każda inna instytucja. Informacja na ten temat została odczytana podczas mszy św. Starostwo 

Powiatowe zbadało poziom hałasu bicia dzwonów i stwierdziło, że przekraczają dopuszczalne 

normy hałasu i należy zainstalować jakieś ograniczniki, które spowodują, że dzwony będą biły, 

tylko ciszej. Gmina nie może zakazywać prowadzenia procedury kontrolnej danej instytucji na 

zgłoszony wniosek.   

 8. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował za udział w sesji RM i zamknął obrady sesji 

o godz. 15.07.  

 

Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała:  

Katarzyna Ciudzińska 


